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Spotkanie przedstawicieli gmin i starostwa dotyczące procesu likwidacji kopalni „Olkusz-Pomorzany”. 
 
Na początku spotkania Prezes Zarządu ZGH „Bolesław” Bogusław Ochab omówił aktualną sytuację 
związaną z procesem likwidacji kopalni „Olkusz-Pomorzany” oraz bieżące zagadnienia związane ze 
środowiskiem przyrodniczym i zapadliskami.  
 
Głos następnie zabrali zaproszeni naukowcy Uniwersytetu Śląskiego, prof. Czylok  
i dr. Tyc. Przedstawili szczegółowo informacje z monitoringu przyrodniczego i nadzoru nad działaniami 
ograniczającymi skutki ekologiczne w ekosystemach rzek Biała i Sztoła po zaprzestaniu odwadniania 
kopalni „Olkusz-Pomorzany”. W prezentacji zostały poruszone kwes�e dotyczące renaturalizacji 
środowisk wodnych, monitoringu zwierząt, kanału Dąbrówka oraz rozwoju środowisk torfowych na 
obszarach Natura 2000. 
 
Kolejnym omawianym aspektem była kwes�a aktualnego stanu zatopienia kopalni „Olkusz-
Pomorzany”. Dyrektor Górniczy – Paweł Grzebinoga poinformował o pracach zespołu ds. 
rozpoznawania i zwalczania zagrożeń powiązanych ze zmianą środowiska wodnego w byłych terenach 
górniczych likwidowanej kopalni „Olkusz-Pomorzany”. W czasie prezentacji zostały szczegółowo 
omówione kwes�e dotyczące przepływów w ciekach powierzchniowych, wyników opadów 
atmosferycznych oraz poziomy wód w piezometrach. Z aktualnych wyników pomiarów chemizmu wód 
podziemnych wynika, że ujęcia PWIK w Olkuszu i Sławkowie nie są zagrożone. Poruszono temat 
nowopowstających zalewisk w rejonie byłej piaskownik DB Cargo w Bolesławiu oraz byłej piaskowni 
Dąbrówka. Tempo przyrostu wody ww. rejonach jest stabilne a stan chemiczny wody w zalewiskach 
jest dobry. W czasie spotkania została poruszona i omówiona przez zaproszonych gości kwes�a 
łączenia sąsiadujących ze sobą powstających zalewisk w rejonie byłej piaskowni Szczakowa jak 
również w rejonach Hutek.  
 
Następnie Dyr. P. Grzebinoga przybliżył uczestnikom spotkania temat dot. zapadlisk występujących na 
obszarze górniczym likwidowanej Kopalni „Olkusz-Pomorzany”. Podkreślono, że tempo pojawiania się 
nowych zapadlisk zdecydowanie spadło do jednego bądź kilku na miesiąc we wszystkich byłych 
obszarach górniczych.  
 
W czasie spotkania uczestnicy podjęli dyskusje na temat poruszony przez Wójta Gminy Bolesław – 
Krzysztofa Dudzińskiego dot. czyszczenia kanału Dąbrówka i Sztolni Ponikowskiej na odcinku od Hutek 
do Lasek. Zdaniem Wójta kanał Dąbrówka powinien być wyczyszczony z roślinności oraz powinny być 
usunięte tamy bobrowe, które podwyższają stan wody w kanale. Natomiast Prezes Zarządu – 
Bogusław Ochab podkreślił niejednoznaczność przepisów prawa związanych z strukturą własności 
oraz nadzorem nad oczyszczaniem koryt rzecznych i kanałów w zlewni Białej Przemszy.  
 
W spotkaniu uczestniczyły osoby wg. listy obecności stanowiącej załącznik do niniejszego Protokołu. 
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